

# Peraih bayar sesuka hati - Nelayan

Um 28/6/2022 Ms: 4

Oleh OTHMAN YAHAYA  
utusannews@mediamulia.com.my

**SUNGAI PETANI:** “Orang tengah ini seolah-olah mereka yang menentukan rezeki kami kerana mereka akan membayar sesuka hati bergantung kepada jumlah hasil laut yang diperoleh keseluruhan nelayan.”

Itu luahan seorang nelayan daripada Pengkalan Kargo, Kuala Segantang Garam di Merbok ketika mengakui ada benarnya keluhan kira-kira 90,000 nelayan kecil tempatan di seluruh negara yang ditindas pemain industri gergasi sektor perikanan.

Yusamani Yusuf, 42, berkata, kurangnya perhatian pihak berkuasa terhadap isu yang telah lama membelenggu nelayan menyebabkan kehidupan mereka ibarat kais pagi makan pagi.

“Jika hasil tangkapan keseluruhan sedikit, orang tengah akan menaikkan harga dan sebaliknya jika tangkapan ikan, udang dan ketam banyak, harga bertukar rendah.

“Kami nelayan kecil yang mencari rezeki dan tidak mempunyai lesen bot ini akan lebih terkesan yang menjadi penyebab mengapa taraf kehidupan kami sukar untuk berubah,” katanya kepada *Utusan Malaysia*, semalam.

Seorang lagi nelayan di Pengkalan Haji Hassan, Zaidi Rejab, 31, berkata, ketiadaan lesen bot membuatkan nelayan sepertinya tidak berpeluang memasarkan sendiri hasil tangkapan sebaliknya terpaksa menggunakan khid-



**NELAYAN** mengasingkan hasil tangkapan mereka sebelum dijual kepada peraih selepas pulang dari laut di Pengkalan Haji Hassan, Kampung Kuala Segantang Garam, Merbok di Sungai Petani, semalam. - UTUSAN/OTHTMAN YAHAYA

mat orang tengah.

“Kami juga tidak mendapat subsidi atau Elaun Sara Hidup Nelayan (ESHN) yang boleh diguna untuk menampung.

“Jadi hasil tangkapan harian perlu dijual kepada orang tengah untuk memperoleh wang menyara keluarga,” katanya.

Menurutnya, hasil tangkapan laut yang dibeli orang tengah sememangnya tiga kali ganda rendah daripada harga pasaran.

“Ikan tenggiri contohnya dibayar RM25 sekilogram sedangkan di pasaran harganya mencecah RM45.

“Orang tengah membeli secara borong semua jenis ketam pada harga RM18 ke RM20 sekilo sedangkan mereka menjual mengikut gred yang boleh menjangkau RM60 bagi setiap kilogram,” katanya.

Rakannya, Jauhari Kasim, 48, pula berkata, terlalu banyak untung diperoleh orang tengah, pe-

raih atau pemborong kerana tiada kawalan pihak berkuasa terhadap mereka selama ini.

Sementara itu, di Kuala Perlis, nelayan di situ mendakwa harga jualan kebanyakan tangkapan hasil laut kepada peraih tidak berubah sejak empat tahun lalu.

Bercakap kepada *Utusan Malaysia*, seorang nelayan yang hanya mahu dikenali sebagai Mat Rafi, 45, berkata, harga jualan bagi satu kilogram ikan kembung ke-

pada peraih adalah sekitar RM10 dan kekal sehingga ke hari ini.

Katanya, sekiranya saiz ikan lebih kecil, harga dibeli peraih adalah sekitar RM4 hingga RM5.

“Hanya harga udang dan ketam sahaja yang ada sedikit peningkatan tetapi di Kuala Perlis, bekalan udang dan ketam agak berkurangan kerana kebanyakan habitat rosak akibat aktiviti penangkapan siput retak seribu oleh nelayan luar,” katanya.

## Nelayan pilih jual sendiri

**JOHOR BAHRU:** Nelayan di Kampung Pasir Gudang Baru di sini memilih menjual sendiri hasil tangkapan berbanding menjualnya kepada orang tengah kerana berpeluang memperoleh bayaran yang lebih baik.

Alihan Khalid, 60, memberitahu, perbezaan harga yang boleh diperoleh mereka adalah kira-kira RM5 sekilogram.

Alihan yang sudah menjadi nelayan sejak berusia awal 30-an memberitahu, jika tidak dijual sendiri, nelayan di kawasan berkenaan gemar menjual hasil tangkapan mereka kepada pembeli dari pasar awam di Pontian.

“Kami memilih untuk menjual ikan kepada pembeli dari Pontian berbanding kawasan lain kerana mereka mengambil dengan harga yang lebih tinggi. Jadi, walaupun sedikit jauh itu

tidak menjadi masalah.

“Kebiasaannya ikan-ikan yang dijual kepada pembeli berkenaan berada dalam kualiti yang baik, sama ada dari segi kesegaran dan saiznya,” katanya semalam.

Katanya, nelayan di kawasan berkenaan tidak pernah berdepan masalah diugut orang tengah untuk menjual hasil dengan harga terlalu murah.

Seorang lagi nelayan, Md. Amin Jantan, 67, memberitahu, ada antara golongan peraih yang menaikkan harga belian mereka sebanyak RM1 berbanding sebelum ini.

“Walaupun kita tahu orang tengah beli untuk dijual semula, tetapi bagi saya harga yang ditawarkan mereka masih lagi berbaloi dengan kudrat saya untuk keluar ke laut,” jelasnya.

Di Kota Kinabalu, tiada orang

tengah atau peraih memudahkan peniaga di Pasar Ikan di sini mengawal harga ikan di pasaran.

Anding Mandangan, 40, berkata, kebanyakan peniaga di pasar itu memperoleh bekalan ikan secara terus daripada nelayan jadi, tiada pembabitan orang tengah.

Maka, isu orang tengah atau peraih mengaut keuntungan berlebihan tidak timbul kerana peniaga di sini tidak membeli ikan melalui orang tengah.

“Harga ikan bergantung kepada faktor cuaca, jika musim hujan harganya memang akan naik. Tapi, biasanya kenaikan harga tidak terlalu tinggi.

“Ikan bersaiz besar seperti ikan tenggiri, harganya ditetapkan nelayan boleh serendah RM23 sekilogram dan paling mahal pun RM28 sekilogram,” katanya.



**ANDING** Mandangan meletakkan ikan untuk dijual digerainya Pasar Ikan Kota Kinabalu, semalam.